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                                                                                    Pan       
                                                                                    Mateusz Morawiecki  
                                                                                    Prezes Rady Ministrów 
                                                                                    Wykonujący obowiązki Ministra Finansów 
     

Szanowny Panie Premierze 

     W nawiązaniu do rozstrzygnięć pierwszego naboru wniosków o dofinansowanie w ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, w imieniu wielkopolskich samorządów lokalnych 
Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolski zwraca się do Pana z prośbą o rozpatrzenie możliwości 
zwiększenia przyznanego dofinansowania oraz wydłużenia terminu rozstrzygnięcia postępowań 
przetargowych. U podstaw tego postulatu leży dość powszechnie występujący wśród samorządów problem    
z efektywnym rozstrzygnięciem przetargów zgodnych z pierwotnymi założeniami finansowymi zawartymi we 
wnioskach, co spowodowane jest m.in. wzrostem cen materiałów budowlanych   i usług. 
     Sygnalizowany przez samorządy lokalne problem wystąpił, pomimo niezwłocznego przystępowania do 
postępowań przetargowych po przyznaniu promes. W pierwszych rozstrzygnięciach często nie udawało się 
wyłonić wykonawcy, lub podpisać umowy na realizację zadania. Pomimo utraty wpłacanego wadium,   z uwagi 
na drastyczny wzrost cen materiałów budowlanych oraz innych czynników cenowych, przedsiębiorstwa 
oceniały podjęcie zadań za zbyt ryzykowne, co w wielu przypadkach prowadziło do potrzeby unieważniania 
przetargów.  
     Dalsze próby realizacji zadania wyglądały jeszcze gorzej. Przystępując do kolejnej procedury przetargowej, 
dokonywana była aktualizacja kosztorysów na realizację zadań. Po kilku miesiącach od przyznania promesy, 
nakreślony koszt był znacznie wyższy (nawet o 50% od pierwotnego założenia), co powoduje, że przy 
zachowaniu założeń promesy dofinansowanie w ramach programu nie będzie wynosić 95%, a jedynie niewiele 
ponad 60%. To naturalnie wypacza całkowicie ideę działania, uniemożliwiając jednocześnie realizację 
projektów w wielu jednostkach, które zgodnie z założeniami budżetowymi realizują wiele innych projektów. 
     Biorąc pod uwagę powyższe uwarunkowania, zwracamy się z uprzejmą prośbą o rozważenie możliwości 
zwiększenia przyznanego dofinansowania o maksymalnie 30% w odniesieniu do pierwotnie przyznanej 
promesy (w wypadku wystąpienia zwiększenia kosztów projektu na takim lub wyższym poziomie). Ponadto, 
biorąc pod uwagę trudne do przewidzenia uwarunkowania rynkowe, zwracamy się również z wnioskiem           
o zmianę zapisów regulaminu odnośnie okresu ważności przyznanych promes, które obecnie obligują 
samorządy do wszczęcia procedury przetargowej w terminie 6 miesięcy od daty udzielenia promesy. 
Analizując różne przypadki, proponujemy w uzasadnionych sytuacjach wydłużenie terminu maksymalnie         
o       4 miesiące. Takie odroczenie wszczęcia procedury przetargowej oraz podpisania umowy z wykonawcą, 
pozwoli zwiększyć prawdopodobieństwo realizacji zadania, minimalizując niekorzystny na nie wpływ 
aktualnych sytuacji rynkowych.  
      Będąc rzecznikiem licznej grupy JST, szczególnie tych o mniejszych możliwościach finansowych, dla 
których społecznie wyczekiwana realizacja projektu w ramach Programu Inwestycji Strategicznych jest 
działaniem kluczowym, zwracam się o pozytywne rozpatrzenie zaproponowanych rozwiązań.  

Z poważaniem 

                                                                                                                Jacek Gursz  
                                                                                               
                                                                                                      Przewodniczący SGiPW 
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